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OUD KATHOLIEKE KERK van NEDERLAND    
Presidium van de Synode 

 
AGENDA  
voor de 84ste zitting van de Synode  
op zaterdag 19 november  2011 te Hilversum 

 
 
 

   
09:30 1. Opening van de Synode door de voorzitter  
   
09:40 2. Benoeming Notulencommissie  
   
09:45 
 
 
 
 
 
 

 

3. Verslag Collegiaal Bestuur 
Bespreking van het verslag van het Collegiaal Bestuur aangaande 
het gevoerde beleid over het afgelopen jaar. 

� Korte inleiding door één van de leden van het Collegiaal 
Bestuur 

� Bespreking per onderwerp 
� Advies Synode over verantwoording gevoerde beleid. 

 

Blz.  
7 t/m 27 

   

10:15 
 

4. Financieel Verslag 2010 
Bespreking van het financieel verslag van de OKKN over het 
verslagjaar 2010. 

� Korte inleiding door de Thesaurier Generaal. 
� Bespreking van het onderwerp 
� Advies aan het Collegiaal Bestuur voor decharge van het 

gevoerde beleid door de Thesaurier Generaal. 
 

Bijlage 
    A 

   

10:30 5. Landelijk Gebouwen Beleid 
Naar aanleiding van de aankondiging van het Collegiaal 
Bestuur over de oprichting van de Commissie Bebouwde 
Eigendommen, beveelt het Presidium aan een nadere 
toelichting te geven over het gevoerde en te voeren beleid 
dienaangaande. Tevens zou zij graag concrete voorstellen 
willen bespreken. 

 

Blz. 
28-29 

   

11:00 6. Begroting 2012 
� Korte inleiding door de Thesaurier Generaal 
� Beantwoording van vragen en bespreking van het 

onderwerp 
� Stemming over voorgestelde Begroting 

 
Pre advies begrotingscommissie Begroting 2012. 
De begrotingscommissie heeft kennis genomen van de 
soms kritische vragen m.b.t. de begroting. Ondanks de 
kritische vragen en opmerkingen is de commissie van 
mening dat de begroting die voorligt consistent is en dat de 

Bijlage 
    B 



Agenda Synode zaterdag 19 november 2011   
  

   4 

toelichtingen van de TG afdoende zijn om de begroting 
cijfermatig niet aan te passen. Daarom adviseren wij de 
Synode in te stemmen met deze begroting en de project 
budgetten voor het jaar 2012. 

 

   

11:15 Koffiepauze  

   

11:40 7. Verkiezing nieuw lid Collegiaal bestuur 
voor de periode van vier jaar (conform artikelen 160e en 
165) één gelovige uit de Oud-Katholieke Kerk van 
Nederland, om te voorzien in de vacature die zal ontstaan 
door het vertrek van mw. M.M. Donker. 
 
De voorzitter van het Presidium is in overleg met een aantal 
mogelijke kandidaten. 
Het streven is meerdere kandidaten voor te dragen en aan 
de leden mee te delen voor 15 oktober aanstaande. 

 

 

   

11:50 8. Verkiezing nieuw lid Presidium 
Ter aanvulling van het Presidium en vanuit de wens reeds te 
anticiperen op het vertrek volgend jaar van drie leden van 
het Presidium stelt zij de volgende kandidaat voor : 
 
De heer G. Verstappen, Delft – zie bijlage voor CV 
 
De intentie van het Presidium is om nog twee andere 
kandidaten voor twee andere posities voor te dragen.  

 

 

Blz. 30 

   

11:55 9. Verkiezing nieuwe leden begrotingscommissie 
Ter aanvulling van het begrotingscommissie vraagt het 
Presidium nog een tweetal leden zich beschikbaar te stellen 
hiervoor. Aanmelding hiervoor kan geschieden tot 1 
november aanstaande.  

 

 

   

12:00 Eucharistieviering in de parochiekerk H. Vitus  

   

12:45 Lunch  
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Thema : 
 
Wat heeft een maatschappelijk betrokken Oud-Katholiek met haar/zijn 
kerk? 
 

13:30 10. Kerk en Stage 
 
Inleiding door de heer Kor Berghuis, adviseur 
maatschappelijke ontwikkeling 
Kerken hebben - als één van de grootste vrijwilligersorganisaties 
in Nederland - een enorm gevarieerd aanbod aan vrijwilligerswerk 
te bieden. Deze diversiteit aan werkzaamheden is belangrijk voor 
leerlingen. Uit evaluaties van maatschappelijke stages komt naar 
voren dat het voor de leerlingen belangrijk is om een keuze te 
hebben binnen de organisatie die hun interesse heeft. De kerk 
lijkt dus een heel geschikte stageplaats voor leerlingen 
Vanaf het schooljaar 2011/2012 is de maatschappelijke stage 
verplicht voor alle leerlingen die in het voortgezet onderwijs 
instromen. Gedurende die schoolperiode moeten deze leerlingen 
30 uur maatschappelijke stage doen. Wat kunnen de kerken 
bieden?. 

 

 

13:50 11. Thema bespreking 
 

Doel van de bespreking: 
� Bewust worden van de betekenis van de kerk voor je 

dagelijks leven  
� Kunnen uitleggen aan anderen welke waarde de kerk 

voor jouw leven heeft 

 
Beoogd resultaat : 

� Start van een bredere discussie over de 
maatschappelijke betekenis van de OKKN  

� Concreet materiaal wat ook in de parochie gebruikt kan 
worden.  

 
Inleidingen  

� Ries Smit – Den Haag CDA bestuurder 
� Sicco Claus – Den Haag docent  
� Hans de Rie – Rotterdam pastor City pastoraat  

 
Discussie  

� Discussie naar aanleiding van de inleidingen en de eigen 
inbreng in groepen aan de hand van een vragen, met 
ook een concrete opdracht voor plenaire feedback 

 
Plenaire feedback 

 

 

   

 Theepauze gedurende de middag  
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15:45 Afsluiting van de Synode.  

   

16:00 Sluiting  
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3.  BELEIDSVERSLAG COLLEGIAAL BESTUUR 2010-2011     

Algemeen 

Tijdens de synodezitting van november 2010 presenteerde het bestuur de beleidsnota voor de periode 

2011 t/m 2013 met als titel Kostenbesparende groei.  Het adjectief sloeg mede op de tijdens die zitting 

voorgestelde plannen om de landelijke kerk weer financieel gezond te maken. De synode stemde 

uiteindelijk in met de voorgestelde herziening van de grondslag heffing levende kerk en de daarmee 

samenhangende begroting voor 2011 en de raming van de volgende jaren. Het was dan ook meer dan 

begrijpelijk dat de leden van de synode enigermate verbouwereerd opkeken toen in het vroege voorjaar  

melding werd gemaakt van de aankoop van twee kerkgebouwen. Dat heeft zeker een element van groei, 

maar hoe hiermee de kostenbesparing te verbinden, lijkt een andere kwestie. In dit verslag wordt hierop 

nader ingegaan onder het punt Financieel en Materieel.  

In het vervolg  van dit verslag is de gebruikelijke indeling naar beleidsterreinen aangehouden. 

1. Bestuur en organisatie 

Werkbezoeken en beleidsplannen 

De werkbezoeken van de bisschoppen blijven uitgelezen gelegenheden om rechtreeks met de 

plaatselijke parochie in gesprek te gaan over het bestaansrecht en hoe dat in de toekomst zal worden 

vormgegeven.  De bisschop van Haarlem legde werkbezoeken af in de parochies Amsterdam, IJmuiden-

Engelmundus en IJmuiden-Adelbertus en voerde herhaaldelijk overleg met andere parochies. De 

aartsbisschop was te gast in de parochies Leiden, Rotterdam, Den Haag, Arnhem, Culemborg en het 

Citypastoraat te Rotterdam. 

 

Samenstelling Bestuur en portefeuilleverdeling.  

De samenstelling van het bestuur bleef ongewijzigd evenals de verdeling van de portefeuilles, die er als 

volgt uitziet: 

Geloof en inhoud: de Aartsbisschop van Utrecht en de Bisschop van Haarlem. 

Hieronder valt Geloof en Kerkorde, Liturgie, Catechese, Verkondiging, Spiritualiteit, Oecumene en 

representatie. 

Pastoraat en personen: de beide bisschoppen en de Thesaurier-Generaal 

Hieronder valt Pastorale aangelegenheden, Personeelsbeleid en Arbeidsvoorwaarden. 

Kerk en Opbouw: de Aartsbisschop van Utrecht, mw. M.M. Donker, deken H. Münch en mw. mr. C.J. 

Brouwer (Jongerenbeleid).  

Hieronder valt: Kerkopbouw, Vorming en Toerusting, Vrijwilligersbeleid en Jongerenbeleid. 

Kerk Binnen en Buiten: de Bisschop van Haarlem en deken H. Münch. 

Hieronder valt: Missie, Diaconaat, Pers en Publiciteit en Centraal O.K.Boekhuis. 

Financiële en materiële zaken: Thesaurier-Generaal, drs. E.C.Smit en kan. drs. W.B. v.d. Velde. 

Hieronder valt: Financiën, Geldwerving, Gebouwenbeleid, Beheer Onroerend Goed OKK, Cultureel 

Erfgoed. 

Het Bestuur hield op 10 juni zijn bezinningsdag in Utrecht. In de ochtend werd gesproken over de 

bouwstenen voor het realiseren van een roeping (waartoe oud-katholiek) en de middag was gewijd aan 

de concretisering van de eerder genoemde beleidsnota. Een samenvatting op punten treft u na dit 

verslag aan.    

2. Geloven en vieren 

Liturgie en kerkmuziek 

Met de Commissie voor de Liturgie werd overlegd over de samenstelling van de commissie en haar 

taken. De pastoors Grete Verhey-de Jager en Koenraad Ouwens kregen  eervol ontslag uit de commissie. 
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Door de Raad voor de Kerkmuziek worden de activiteiten gecoördineerd van de Commissie voor de 

Korendagen, de Orgelraad en de Commissie voor de liturgische Muziek. Het ligt in de bedoeling de 

genoemde commissies op te heffen en ze indien nodig als ad hoc werkgroepen in te zetten. 

Lectoren 

De tweejarige cursus voor lectoren werd eind juni afgesloten. Negen cursisten zwaaiden na een 

intensieve periode af, de meesten zijn inmiddels als lector aangesteld in hun parochie. Het is op dit 

moment nog niet te voorzien of en wanneer een volgende cursus van start zal gaan, dat zal mede 

afhangen van de melding uit de parochies van mogelijke belangstellenden.  Dank is hier op zijn plaats 

aan de Stuurgroep, die zorg droeg voor een stevige inhoudelijke cursus.  

Catechese  

De cursus tot opleiding voor parochiecatecheet verloopt volgens plan. De opleiding eindigt in december. 

We gaan ervan uit dat alle deelnemers ook zinvol ingeschakeld kunnen in de parochies, waardoor 

kinder- en jongerencatechese  door meer dan alleen maar de schouders van de pastoor gedragen gaat 

worden!  

Seminarie   

In het kader van een interne herschikking op initiatief van de UU is de faculteit Geesteswetenschappen 

en dus ook het seminarie verhuisd naar het gebouw op Trans 14 in de Utrechtse binnenstad.  

Het aantal studenten dat zich heeft aangemeld voor het studiejaar 2011-2012 bedraagt achttien en er is 

nog één toehoorder.  Tot Bijzonder Hoogleraar werd benoemd Peter Ben Smit; zijn inaugurele rede zal 

hij op 30 november houden. 

De statuten van de Stichting Oud-Katholiek Seminarie werden herzien en bij de tijd gebracht, het 

Collegiaal Bestuur hechtte aan de nieuwe statuten zijn goedkeuring. 

3. Pastoraat en personen 

Pastorale bezetting  

Het Bestuur heeft zich intensief bezig gehouden met het formatieplan voor de komende jaren, hetgeen 

ook noodzakelijk was vanwege het oplopende aantal vacatures in het pastoraat in het afgelopen jaar en 

dat van de komende jaren.  Dankbaar wordt nog steeds gebruik gemaakt van de bereidheid van een 

aantal emeriti geestelijken om tijdelijk te voorzien in de waarneming van het parochiepastoraat. 

Daarnaast werd opnieuw gebruik gemaakt van de vorig jaar toegelichte voorlopige aanstellingen van 

pastorale werkers, die als pastor in een andere kerk hebben gewerkt of afgestudeerd zijn als geestelijk 

verzorger en de afronding van hun opleiding aan het Seminarie op korte termijn in zicht hebben.  

• Op 18 mei 2011 overleed emerituspriester Cornelis Tol, nestor van de Haarlemse  geestelijkheid en 

gedurende vele jaren docent liturgiek aan het seminarie. 

• Aan pastoor Alja Tollefsen-van der Lans, die al eerder wegens ziekte het pastoraat van Gouda en 

Schoonhoven moest  neerleggen, is ontslag verleend als pastoor van de beide parochies. 

• Per 1 september kreeg Henk Schoon ontslag als pastoor van de parochies Alkmaar en Enhuizen, om 

in dezelfde functie verder te gaan in Gouda en Schoonhoven. Het pastoraat in Alkmaar wordt 

waargenomen door Jake Dejonge als deservitor en Erna Peijnenburg is met een halftime aanstelling 

als  pastoraal werker aan de gang gegaan. In Enkhuizen neemt Nico Schoorl de pastorale taken waar. 

• Emerituspastoor Koos van Oosterhout werd getroffen door verschillende herseninfarcten, die hem 

noodzaakten het deservitoraat van Den Helder neer te leggen. Deken Harald Münch neemt dat 

waar. 

• Emeritus priester Jan van Handenhoven heeft, na een jaar de dienst in Schoonhoven waargenomen 

te hebben, nu de taak aanvaard om Grete Verhey-de Jager te assisteren in Amersfoort. 

• Pastoor Piet van Tilburg is ernstig ziek geworden. Oud-deken Jaap Spaans was bereid hem te 

vervangen in de Rotterdamse parochie, deze vervanging loopt in ieder geval tot 1 februari 2012. 

• Emerituspastoor Klaas Jan Homan nam het afgelopen jaar het deservitoraat waar in 
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Arnhem/Nijmegen en Twente. 

• Emerituspastoor Jan de Haan werd aangesteld als pastoraal verantwoordelijke voor de kerkgangers 

in onze Schiedamse kerk. 

• Kandidaat Robin Voorn is afgestudeerd en werkt verder als schoolpastor in het Stanislascollege te 

Delft. Hij bewoont met zijn gezin de pastorie in Delft en daar verleent hij assistentie aan pastoor 

Wietse van der Velde. 

 

Parochies en kerngroepen 

• In Amsterdam werd op 19 juni de Filippijnse parochie in Nederland (FPNL) opgericht als 

samenwerkingverband van de Oud-Katholieke Kerk, de Onafhankelijke Filippijnse Kerk (IFI) en de 

protestantse United Church of Christ in the Philippines (UCCP). Een werkgroep bereidt de 

maandelijkse kerkdiensten en overige gemeenteactiviteiten voor. De Haarlemse Bisschopskas biedt 

in deze aanloopfase financiële ondersteuning.  

• Datzelfde geldt voor de groep die in Mijdrecht als Katholiek Alternatief de Ronde Venen samenkomt. 

Hier heeft zich onder leiding van Wim de Boer en Henk Schoon een bestuur gevormd, waarvan de 

leden een benoeming ontvingen van de bisschop van Haarlem.  

• Op 28 augustus vierde Aalsmeer het 150 jarig bestaan van het kerkgebouw. Er komen 25 min of 

meer trouwe kerkbezoekers bij de maandelijkse diensten op zondagmiddag onder leiding van Jacob 

Spaans en Dick Schoon. 

•  Op 11 september werd de eerste van een serie kerkdiensten gehouden die het oude kerkgebouw te 

Zaandam nieuw leven moet inblazen. Initiatiefnemer hier zijn de pastoors Martina Liebler en Harald 

Münch in samenwerking met de bisschop. 

• Omdat er geen kerkbestuur meer kon worden gevormd, zag de aartsbisschop zich genoodzaakt de 

parochie te Schiedam op te heffen. Een groep waarvan Wietse van der Velde de voorzitter is, werkt 

verdere pastorale, liturgische en culturele plannen uit voor het kerkcomplex. 

• Op 18 september kon de nieuwe kerk voor de parochie Eindhoven worden gewijd. Dat was een 

bijzonder vreugdevolle gebeurtenis voor een parochie die het meer dan een halve eeuw zonder 

eigen onderkomen heeft moeten stellen.  Het kerkbestuur werkt plannen uit voor de exploitatie van 

het mooie complex. 

• Vlissingen: op verzoek van de pastores van de Mission to Seafarers besloot het Collegiaal Bestuur  

om mee te doen met de ‘Sea-Sunday’; een aantal parochies heeft voor dit werk gecollecteerd.  

• Zeeland: het statiebestuur zond een vijfjarig projectplan in (de structurele formatie werd per 1 

januari 2011 ingetrokken) dat door het Collegiaal Bestuur werd goedgekeurd. Het projectplan 

voorziet in een tussentijdse en eindevaluatie en het Collegiaal Bestuur houdt hier de vinger aan de 

pols. In overleg met de bisschop besloot het statiebestuur om op korte termijn voor de vieringen 

van Goes naar Middelburg te verhuizen omdat het deze plek meer aangewezen lijkt voor de verdere 

uitbouw van de Zeeuwse statie. De nauwere samenwerking met de Mission to Seafarers wordt door 

deze verandering ook gemakkelijker te organiseren. 

• Voor Groningen kon een kleine kerk met pastorie worden aangekocht.  Door de situering in de 

binnenstad zal dit pand de nodige uitstraling kunnen geven aan de parochie en een betere basis 

bieden voor verdere parochieopbouw. Het kerkgebouw zelf kan nog niet betrokken worden omdat 

er nog de nodige renovatiewerkzaamheden moeten plaats vinden. Eerst werd de pastorie geschikt 

gemaakt voor bewoning, deze is inmiddels betrokken  door de pastoraal werker en zijn gezin. De 

kerkruimte zal vermoedelijk niet voor medio volgend jaar klaar zijn voor gebruik.  
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• Twente: de Stichting Dorpsmaten stelde begin 2011 het cultureel centrum (een voormalige 

synagoge) te Hengelo beschikbaar aan de kerk voor de zondagse eredienst. De inrichting van het 

gebouw werd daarop afgestemd. Hiermee heeft de statie Twente eindelijk een eigen kerkplek, die 

bovendien uitstekend bereikbaar is. 

Onderscheidend betrokken 

Het Collegiaal Bestuur heeft in 2010 het initiatief genomen om zijn waardering uit te drukken voor 

vrijwilligers binnen de kerk, die zich op een onderscheiden wijze hebben ingezet. Deze waardering heeft 

de tastbare vorm gekregen van een icoon van de H. Willibrord, de Apostel der Nederlanden, en een 

oorkonde.  Het Collegiaal Bestuur besluit tot toekenning op basis van een voordracht van het 

betreffende kerkbestuur of een ander gremium binnen de kerk. Voorwaarde voor toekenning is dat de 

voorgedragen kandidaat(e) gedurende tenminste vijfentwintig jaar op meer dan één terrein, hetzij 

landelijk, hetzij parochieel, blijk heeft gegeven van grote betrokkenheid en inzet en daardoor  heeft 

bijgedragen aan de uitstraling van de kerk. De toekenning geschiedt bij voorkeur ter gelegenheid van 

een concreet jubileum van de kandidaat. Er werden inmiddels drie iconen uitgereikt. 

4. Binnen en buiten 

Publiciteit 

De webshop trekt steeds meer bezoekers en leverde zo’n 150 grotere en kleinere bestellingen op in een 

jaar tijd, naast de telefonische en via de email ontvangen bestellingen.  

De beide bisschoppen publiceerden boekjes over de kerk. De aartsbisschop schreef over Oud- en nieuw-

katholiek. De spirituele zoektocht van die andere katholieken, uitgegeven bij Valkhof Pers te Nijmegen. 

Van de bisschop van Haarlem verscheen een heruitgave van het informatieboekje dat begin van deze 

eeuw verscheen onder de titel Wegwijs in de Oud-Katholieke Kerk. Dit laatste boekje werd gepubliceerd 

in de seminariereeks, waarvan dit jaar nog twee afleveringen verschenen: onder de titel God en de 

Mammon verscheen de Quasimodolezing die Roelf Haan in 2010 hield, en van Jan Hallebeek verscheen 

zijn collegedictaat kerkelijk recht onder de titel Canoniek recht in ecclesiologische context. 

Emerituspastoor Wim de Boer publiceerde een nieuwe gedichtenbundel onder de titel Sprekende stilte.  

Een bijzondere uitgave is het boekje Ramento, bisschop van arbeiders en boeren, dat in verschillende 

vertalingen binnen de Unie van Utrecht is verschenen. Deze profetische getuigenis van de vermoorde 

Filippijnse bisschop vormt een kritische kanttekening bij de uitwassen van de vrije markt economie. 

Zoals al een aantal jaren gebruikelijk, namen de bisschoppen het initiatief tot het schrijven van een 

speciale uitgave voor de advent, getiteld Tegen de haat. In samenwerking met verschillende theologen 

en pastoors kwam voor de veertigdagentijd de uitgave De weg van de messias tot stand. 

De uitgave van de Quasimodolezing 2011, die op 14 mei werd gehouden door Katharine Jefferts Schori, 

presiding bishop van de Episcopaalse Kerk in de USA, wordt nog in beraad gehouden.   

Missie en Diaconaat  

De Missie St. Paulus en de Stichting voor Internationaal Oecumenisch Hulpwerk / Diaconaal Buro deden 

een voorzet voor een nieuwe samenwerking, waarbij duidelijker dan voorheen onderscheid wordt 

gemaakt tussen binnen- en buitenlandse missie en diaconaat. Het ligt in de bedoeling dat de nieuwe 

samenwerking per 1 januari 2012 van start gaat. 

Participatie  

Onder deze noemer vatten we de oecumenische organisaties samen die op sociaal-maatschappelijk-

terrein actief zijn en waarin onze kerk vertegenwoordigd is. Zo zijn wij o.a. betrokken bij Oikos, het NBG, 

Kerk in Aktie, Oikocredit en NVOC, en IKV-Pax Christi. Aan de vertegenwoording in Solidaridad kwam 

een einde vanwege de nieuwe bestuurstructuur, waarbij de organisatie zich – deels noodgedwongen – 

losmaakte van de kerken.  Over de ontwikkelingen m.b.t. de IKON zie de bijlagen. 
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5. Kerk en Opbouw 

 

Kerkopbouw  

De Haarlemse geestelijkheid besteedde haar jaarlijkse bezinningsdag in 2010 met name aan een 

bespreking van een rapport van de Kerk van Zweden over de zegening van paren van gelijk geslacht. 

Men vond de Bijbelse en sacramenteel-theologische fundering van de handelwijze van de Kerk van 

Zweden hier en daar mager. Bovendien verschilt de situatie van de Kerk van Zweden dermate van die 

van de oud-katholieke kerken, dat verdere studie nodig is. De bezinningsdag in 2011 werd samen met de 

kerkbesturen en synodalen gehouden op zaterdag 1 oktober te Haarlem.  Deze Bisdomdag was gericht  

op groei in de diepte en de breedte.  

Het aartsbisdom kan terug kijken op een zeer geslaagde dag over de kerkopbouw voor de kerkbesturen, 

die op 12 februari plaats vond in Utrecht. Op één na waren alle parochies van het aartsbisdom er 

vertegenwoordigd. Input en discussie ging over onze Oud-Katholieke identiteit en over hoe we dit in de 

parochies gestalte kunnen geven. De deelnemers gingen niet alleen bemoedigd, maar ook met een 

aantal ideeën naar huis. Het is de bedoelding deze dag te herhalen in de loop van dit seizoen. Tijdens 

deze bijeenkomst werd afscheid genomen van de heer J.W. van Peer, wiens aanstelling als consulent 

kerkopbouw werd beëindigd. 

In het aartsbisdom werd door de geestelijken het thema ‘collegialiteit’ aangepakt in enkele extra 

diocesane vergaderingen. Onder leiding van een kleine werkgroep wordt nu verder gewerkt aan de 

reflectie op en het formuleren van een gemeenschappelijke visie op ons kerk-zijn en de consequenties 

voor parochieleven en – opbouw. 

De groep van convocatoren van de regio’s in het aartsbisdom is drie keer bij elkaar geweest om samen 

met de aartsbisschop kwesties met betrekking tot de samenwerking onder pastores, toerusting en 

parochieopbouw te bespreken. Dit overleg krijgt een vaste plek in de structuur van het aartsbisdom. 

 

Vorming en toerusting 

De klankbordgroep Vorming en Toerusting is het afgelopen jaar diverse malen bijeengeweest ter 

bespreking van het aan te bieden materiaal en de bijeenkomst Gastvrij.  

Mw. Joke Kolkman heeft als coördinator van de groep een aantal gespreksonderwerpen van reeds 

gehouden toerustingsbijeenkomsten uitgewerkt. Deze zijn te vinden op de landelijke site onder de knop 

Toerusting. Een greep uit het huidige aanbod: bespreking DVD  “Stel ik zoek een kerk”, 

geloofsgesprekken over verlieservaring en hollen of stilstaan. Voorts heeft de groep een Zwitserse 

cursus omgewerkt voor Nederlands gebruik, die de titel: Kennismaken met de Oud Katholieke Kerk heeft 

gekregen.  Onderliggende gespreksonderwerpen zijn: Terug naar de bronnen, Meedoen in Gods verhaal, 

Persoonlijk geloof en Kerk in de Wereld. De cursus is bedoeld voor bijvoorbeeld toetreders en actief 

betrokken leden.  Ook deze cursus is op de site te vinden. 

Een tweede bijeenkomst met als thema Gastvrij moest wegens familieomstandigheden van de 

gastspreker verzet worden van april naar 3 september te Utrecht.  Zeventien mensen uit verschillende 

parochies zijn hierop afgekomen. Het ochtendgedeelte , ingevuld door de heer Kees v.d. Zwaard, 

theoloog en theatermaker, was spannend, verrassend en inspirerend. In de middag werd vooral 

aandacht besteed aan de praktische kant van het gastvrij zijn.  

Het in deze groep geboren idee om een boekje over Oud Katholieke spiritualiteit te maken heeft 

geresulteerd in het boekje Oud en Nieuw Katholiek van Bisschop Joris Vercammen, dat onlangs is 

uitgekomen. Hierbij zal een leeswijzer gemaakt worden die  gebruikt kan worden tijdens 

discussiebijeenkomsten in parochies. 

Voor volgend jaar is het plan iets aan te bieden rond het thema Vasten; wat is vasten in deze tijd? Het 

idee om een workshop te organiseren over de achtergrond van Passiemuziek bleek niet geschikt om op 

de site te plaatsen. Onderzocht wordt of deze workshop op een andere manier aan te bieden is. 
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Om nog meer bekendheid te geven aan het programma-aanbod van de werkgroep zullen er op korte 

termijn –buiten plaatsing op de landelijke site- folders komen van diverse aangeboden onderwerpen. 

Jongeren 

De jongerenpastor mw. J. Eilander-van Maaren is bijzonder actief geweest met het creëren van een 

netwerk. Het jaarverslag van haar werkzaamheden is integraal toegevoegd aan dit verslag. Zoals eerder 

ook gemeld bij de aanstelling van de jongerenpastoor is de financiële dekking door een paar fondsen 

voor de totale looptijd van vijf jaar gegarandeerd. 

6. Financiën en materiële zaken 

Adviesraad Financiën en Materieel 

Voor de raad is in het afgelopen jaar het  reglement conform art. 246 van het statuut opgesteld en 

gehoord het advies van de Commissie Kerkrecht vastgesteld. De bezetting van de raad is inmiddels 

uitgebreid met de coördinator geldwerving om zodoende een directe relatie te kunnen leggen met de 

controleurs van de parochiële jaarrekeningen en begrotingen en zo mogelijk proactief te kunnen 

handelen indien dat nodig blijkt.  

De frequentie van de vergaderingen van de raad is terug gebracht naar ten minste zes maal per jaar en 

vaker als dat nodig blijkt. Naast fysieke vergaderingen vinden ook uitwisselingen van vragen en 

opmerkingen via e-mail plaats. 

 

De samenwerking met de ORKA op het terrein van subsidieaanvragen voor het onderhoudsfonds 

verloopt naar wederzijdse tevredenheid, een vertegenwoordiger van de ORKA wordt hiervoor standaard 

uitgenodigd in de vergaderingen. 

 

Geldwerving 

Na in februari 2010 aan alle parochies en overige belangstellende de Gids voor Geldwerving ter 

beschikking te hebben gesteld, heeft op 30 oktober 2010 de Conferentie Geldwerving plaatsgevonden 

gericht op de presentatie aan parochiebesturen van de noodzaak van geldwerving en de mogelijkheden.  

Sindsdien kunnen parochies gebruik maken van de diensten van adviseurs geldwerving,  waarvoor de 

coördinator geldwerving inmiddels een groot deel van handleiding klaar heeft. Het ligt in het voornemen 

van het Collegiaal Bestuur om een beknopte versie van deze handleiding te publiceren op de landelijke 

website. 

In de loop van 2011 worden parochies benaderd door één van de adviseurs met het aanbod tot actieve 

samenwerking om in de parochies plannen tot geldwerving te ontwikkelen en uit te voeren. Plannen en 

acties die nodig zijn om de inkomsten uit de levende kerk te stimuleren en daarmee een grotere basis te 

laten vormen voor de financiële continuïteit van onze kerk. 

 

Arbeidsvoorwaardenoverleg 

Het structurele overleg heeft ook in het afgelopen jaar weer twee keer plaats gehad in een 

constructieve sfeer. Gezien het voortduren van de economische crisis heeft het overleg ook voor 2011  

geleid tot een gematigde honorariumverhoging.  

Op diverse andere gebieden zijn vooruitgangen geboekt om tot een goed werkklimaat te komen met 

daaraan gekoppelde arbeidsvoorwaarden die passen bij de tegenwoordige tijd.  

 

Pensioenfonds 

Per 1 januari 2009 zijn alle gehonoreerde werkers in de kerk opgenomen in het Pensioenfonds Zorg en 

Welzijn. Het is teleurstellend te moeten vaststellen dat de waardeoverdracht van pensioenverzekeraar 

Avéro naar het pensioenfonds nog steeds niet heeft plaatsgevonden, hoewel er nu wel schot in begint te 

komen. De ingehuurde deskundige door het bestuur van het Pensioenfonds heeft de procedure tot 

toestemming door De Nederlandse Bank in werking gesteld. Na verkregen goedkeuring staat niets een 
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overdracht van de pensioenen meer in de weg. Ten tijde van de opstelling van dit verslag kon nog geen 

uitsluitsel worden gegeven. 

 

Gebouwenbeheer 

Het streven naar een centrale ondersteuning van gebouwenbeheer heeft in het afgelopen jaar een 

geheel andere wending gekregen. Oorzaak hiervan was de plotselinge mogelijkheid om op een tweetal 

plaatsen, te weten Eindhoven en Groningen, een kerkgebouw te kunnen aankopen.  

In tijden, waarin wij als kerk op zoek zijn naar financiële verbetering vanuit een groter beroep op de 

levende kerk, lijkt de aankoop van kerkgebouwen vreemd. Over deze ontwikkeling, die ten tijde van de 

synode in november 2010 nog onbekend was, zijn de kerkbesturen en synodalen ingelicht en heeft 

inmiddels een briefwisseling plaatsgevonden.  

Inmiddels is een commissie Bebouwde Eigendommen opgericht die zich over het beheer van de twee 

aangekochte gebouwen ontfermt. Naast deze twee gebouwen voert deze commissie ook het 

bestuurlijke beheer over de kerkcomplexen in Oudewater en Schiedam alsmede het door een 

onderliggende stichting aangekochte kerkgebouw in Hengelo, het voormalige seminariecomplex in 

Amersfoort en de uit erfenis verkregen bovenwoningen in Rotterdam, die in het bezit zijn van de 

landelijke kerk.  Dank komt toe aan de heren G.Schutte, J.H. van der Laan en A.van der Steen, die als 

leden van de Beheerscommissie jarenlang het complex te Amersfoort onder hun hoede hebben gehad.  

Zie verder de notitie gebouwenbeheer, zoals opgenomen bij agendapunt 5 (agenda - pagina 28 ). 

 

Obligatielening 

Ten einde ook de leden van de kerk gelegenheid te bieden de aankoop van de nieuwe kerken moreel en 

financieel te ondersteunen, heeft het Collegiaal Bestuur besloten een obligatielening ter grootte van 

maximaal  € 250.000,- uit te schrijven. De presentatie van deze lening vindt nog voor de synodezitting 

plaats. 

 

Orgelraad 

Em. Deken J.Spaans was als erkend rijksadviseur betrokken bij de restauratie van het historische orgel in 

Amsterdam, dat inmiddels in de zomer van 2011 in alle luister is hersteld.    

 

Kerkelijk erfgoed 

De commissie voor de Pretiosa had in 2008 een subsidie verkregen van de Mondriaan Stichting om voor 

het kerkelijke kunstbezit een risico-inventarisatie te maken. Het Collegiaal Bestuur roept de 

kerkbesturen op om, voor zover nog niet uitgevoerd, gebruik te maken van de uitkomsten van de 

inventarisatie en een Integraal Veiligheidsplan voor de parochie vast te stellen.  

Via de voorzitter was de commissie betrokken bij de zeer succesvolle Oud-Katholieken Dag, die het 

Museum Catharijneconvent op 28 mei jl. organiseerde. Tijdens een minisymposium  lieten verschillende 

deskundigen hun licht schijnen over aspecten van het oud-katholiek kunstbezit en waren er 

rondleidingen door het museum. Het Museum Catharijneconvent maakte vanwege de bezuinigingen op 

de kunsten een spannend jaar door, maar is van ernstige ingrepen gevrijwaard gebleven. Vanwege het 

hoge tempo van kerk- en kloostersluitingen en de zorg voor het roerend  religieus erfgoed, werkten de 

Stichting Kerkelijk Kunstbezit (SKKN) en het Catharijneconvent nauw samen in een door de overheid 

gefinancierd project, dat uitmondde in een Handleiding Roerend Religieus Erfgoed. Ook bij dit project 

waren deskundigen van onze kerk betrokken.       

 

7. Oecumene 

Raad van kerken in Nederland 

Een van de belangrijkste zaken waarmee de Raad van Kerken in het afgelopen jaar bezig geweest is het 

project ‘Doopverkenning’. Bedoelding was te komen tot een gemeenschappelijke verklaring,  dat een 

doop in een van de lidkerken van de Raad ook door de andere kerken erkend zou worden. Het blijkt dat 
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dit slechts ten dele mogelijk is. Zowel de Orthodoxe, Koptische en Syrische medebroeders en –zusters, 

als de Doopgezinden en de Quakers hebben daarmee, omwille van uiteenlopende redenen, grote 

moeite. Daarom is men nu tot twee verklaringen gekomen waartussen de kerken kunnen kiezen. De 

kerken die de ene verklaring onderschrijven erkennen elkaars doop, de kerken van de andere verklaring 

verplichten zich daarmee de gezamenlijke reflectie en gesprek voort te zetten.  De bisschoppen hebben 

besloten de eerste verklaring te ondertekenen en daarmee erkent onze kerk dus de doop die in andere 

christelijke kerken is toegediend.  

In het afgelopen jaar werd er een convenant van samenwerking gesloten tussen de Raad van Kerken in 

Nederland en de Nederlandse tak van de Evangelische alliantie. Op dit punt kan gerust gesproken 

worden van een doorbraak in de oecumene en mogen we ons verheugen over de toenadering tussen 

Evangelicale christenen en gelovigen uit de traditionele kerken.  

Ook heeft de koepel van Christelijk Gereformeerde Kerken in Nederland om het kandidaat-lidmaatschap 

van de Raad verzocht. Het is de bedoeling dat zij na drie jaar beslissen over de definitieve toetreding.   

De Raad heeft een protocol opgesteld dat plaatselijke parochies en gemeenten kunnen volgen bij het 

sluiten van een convenant met een zustergemeente/parochie van een andere denominatie. Men wil dit 

nu ook actief gaan promoten. 

Vermeldenswaard is ook dat in het afgelopen jaar weer een groep van ‘jongerenambassadeurs voor d e 

oecumene’ in het kader van de Raad heeft gefunctioneerd. Namens onze kerk heeft  Toon Rensen (Den 

Haag en Amsterdam) daaraan deelgenomen. Het resultaat van hun besprekingen werd een vrij kritisch 

rapport met betrekking tot het functioneren van de institutionele oecumene in ons land. Dit rapport 

wordt verder meegenomen in de voorbereiding van het nieuwe beleidsplan van de Raad van Kerken.  

In het kader van de raad van kerken hebben we het initiatief genomen tot een meer georganiseerde 

samenwerking tussen de kleine ‘episcopaalse kerken’ of ‘kleine katholieke kerken’ (Orthodoxen, 

Anglicanen, Kopten, Syriers, Oud-Katholieken). Dat heeft ertoe geleid dat deze groep ook een vaste zetel 

in het moderamen heeft gekregen. In gemeenschappelijk overleg werd besloten deze zetel voor de 

volgende periode (vanaf 1 januari 2011 tot 31 december 2015) door een anglicaan te laten bezetten 

(Rev. Sam van Leer). Overleg over zijn inbreng in het moderamen vindt plaats in het kader van het 

OOAOO (zie verder).  

Overleg kleine ‘katholieke’ kerken (OOAOO) 

De afkorting OOAOO staat voor: “Orthodox, Oud-katholiek, Anglicaans, Orientaals Overleg” ,  aan het 

overleg nemen dus de Orthodoxe kerken in Nederland (Grieks en Russisch), de Anglicaanse kerk, de 

Syrisch-Orthodoxe Kerk, de Koptische Kerk en de Oud-Katholieke Kerk deel. De vertegenwoordigers van 

deze kerken hebben elkaar drie maal getroffen. Daarbij zijn de dooperkenning  en de notitie ‘kerk als 

instituut’ (Raad van Kerken) aan de orde geweest. Daarnaast de vertegenwoordiging in de Raad van 

Kerken en de enkele vragen die in het kader van het CIO (Contact van de Kerken inzake de overheid) 

speelden. Bij deze laatste moet men vooral denken aan organisatorische zaken waarbij de overheid een 

bepaalde rol speelt.  

Het OOAOO organiseerde bovendien een interessante ontmoetingsdag op 29 januari jl. voor 

parochianen van al de deelnemende kerken in het Koptisch centrum in Amsterdam. Jongeren uit de 

diverse kerken, waaronder onze jongerenpastor Jutta  Eilander, legden op indrukwekkende wijze 

getuigenis af van hun betrokkenheid bij hun kerk.  Een nieuwe ontmoetingsdag is gepland in het Syrisch 

klooster in Losser in het voorjaar. 

Overige oecumene 

Onze kerk werkte in nauwe samenwerking met het Landelijk Koördinatiepunt groepen kerken en 

homoseksualiteit en vele andere kerken intensief mee aan de verklaring tegen homogeweld, die op 17 

mei in de Utrechtse Domkerk werd gepresenteerd.  
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8. Internationaal 

Op initiatief van de voorzitter van de ‘Synodalrat’ van onze Zwitserse zusterkerk werd er begin april van 

dit jaar een overleg georganiseerd met vertegenwoordigers uit de landelijke besturen van de kerken van 

de Unie van Utrecht en de bisschoppen. Vanuit het Collegiaal Bestuur namen mw. Corinne Brouwer en 

dhr. Fred Hubers daaraan deel, samen met de aartsbisschop. Het overleg betrof de toekomst van het 

Internationaal Oud-Katholieken Congres en de financiering van de IBC en haar initiatieven (zoals 

‘missiegebieden’,  dialogen, oecumenische initiatieven, enz.) 

Wat het congres betreft werd afgesproken niet langer met twee congrescomités te werken (een 

plaatselijke en een internationaal comité), maar  één comité te maken waarin ook vertegenwoordigers 

van de zusterkerken betrokken worden. Verder zou het congres een dag korter worden en vooral ook 

goedkoper moeten worden. Het volgende congres wordt in Nederland georganiseerd en wordt 

gecombineerd met de viering van 125 jaar Unie van Utrecht.  Vermoedelijk vindt het plaats van 18 tot 

21 september 2014. In haar vergadering in mei van dit jaar heeft de bisschoppenconferentie zich achter 

deze uitgangspunten geschaard.  

Wat het tweede punt betreft werd door het overleg voorgesteld in elke kerk jaarlijks een collecte te 

houden voor de Unie van Utrecht en daar waar mogelijk ook nog een extra bijdrage te geven. Men heeft 

er ook op gewezen dat er meer informatie moet komen over de initiatieven van de IBC , opdat men ook 

aan de basis het belang van een en ander zou kunnen inzien. De bisschoppenconferentie heeft deze 

voornemens met instemming begroet.  De bisschoppen zegden toe in hun kerken elk jaar begin 

november een collecte houden. Vanuit de IBC zal rond die tijd ook extra informatie verstrekt worden 

over wat de IBC in het afgelopen jaar heeft ondernomen. Daarbij besliste de synode van de Zwitserse 

kerk dat elke parochie bovendien nog 1 Euro per parochiaan als bijdrage aan de Unie van Utrecht zal 

overmaken.  

Ondertussen is in Nederland het congrescomité van start gegaan.  Op korte termijn worden een aantal 

organisatorische voorzieningen getroffen (reserveren locatie, enz.) en een eerste concept uitgewerkt. 

Wellicht kan ter synode daarover reeds iets meer gezegd worden.  

IBC 

De Internationale Bisschoppen Conferentie werd in mei van dit jaar in Amersfoort gehouden. Op de 

agenda van de IBC stonden onder meer volgende onderwerpen: 

• de financiën van de IBC en de financiering van de initiatieven die door de IBC genomen worden. 

Duidelijk is dat er bezuinigd moet worden door minder uit te geven maar ook door beter te 

organiseren. 

• de reacties uit de kerken op de tekst `kerk en kerkelijke gemeenschap` die door de 

internationale oud-katholieke/rooms-katholieke dialoogcommissie opgesteld is. De 

verschillende vergaderingen van pastores hebben zich al over de tekst gebogen, tot een echte 

oud-katholieke reactie op de tekst is het nog niet gekomen. De reacties van de 

pastoresvergaderingen zijn allemaal grotendeels erg positief. Daar waar synoden zich over de 

tekst hebben gebogen geldt eigenlijk hetzelfde, alhoewel hier en daar ook kritische geluiden te 

horen zijn indien over meer samenwerking met de Rooms-Katholieke Kerk zou gesproken gaan 

worden.  

• de Internationale Liturgische Commissie is voor bepaalde tijd op non-actief gesteld. Een 

hoofdprobleem bij deze commissie was de coördinatie met de IBC. De Bisschoppen zullen zich 

eerst opnieuw moeten beraden over noodzaak, opzet en concrete opdracht vooraleer de 

commissie nieuw leven ingeblazen kan worden. 
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• de tekst over visie op de kerk, zoals die door de AOCICC (Anglican Old-Catholic international 

Coordinating Council) werd uitgewerkt, hebben de bisschoppen samen besproken. Hun kritische 

kanttekeningen werden nadien ingebracht in het gesprek met de Anglicaanse bisschoppen en 

vertegenwoordigers van de AOCICC. Deze tekst werd verder ook op de theologenconferentie 

besproken. De AOCICC werkt op dit moment aan een eindversie van de tekst. Deze zal 

binnenkort beschikbaar zijn. De tekst zou een uitgangspunt moeten bieden voor het verdiepen 

van de samenwerking tussen het Bisdom Gibraltar in Europe en de verschillende Oud-Katholieke 

Kerken. 

• bijzonder aandachtpunt vormde dit jaar de deelname van de oud-katholieke kerken aan de 

Conferentie van Europese Kerken (KEK of CEC).  

• de IBC werd bijgewoond door bisschoppen van bevriende kerken zoals de Oud-Katholieke Kerk 

van de Mariavieten in Polen en de Mar Thomakerk in India. 

De Internationale Oud-Katholieke Theologenconferentie kwam in Neustadt samen met 

vertegenwoordigers van o.a. de anglicaanse kerken en besprak het rapport van de Anglican Old-Catholic 

International Coordinating Council (AOCICC), dat dit najaar wordt afgerond. 

De kerken van de Unie van Utrecht voeren een officiële dialoog met de Oud-Katholieke van de 

Mariavieten in Polen en de Kerk van Zweden met het oog op kerkelijke gemeenschap. 

Het Collegiaal Bestuur, september 2011 

 

 

Bijlage:  Beknopt overzicht stand van zaken uitvoering beleidsnotitie Kostenbesparende groei.

   

1. pastoraat en kerkopbouw: 

• Werkbezoeken:  worden gecontinueerd in 2011 en 2012 in het nieuwe tempo van eens in de drie jaar. In 

het Bisdom Haarlem worden bezoeken gebracht aan Alkmaar, Enkhuizen en Den Helder. In het 

aartsbisdom Utrecht aan: Leiden, Delft, Citypastoraat en Amersfoort. Een boekencontrole vindt waar 

nodig is plaats.      

• Projectmatige aanstellingen:  

o Het Bestuur start een onderzoek naar de mogelijkheid van getermineerde aanstellingen ook voor 

pastorale opdrachten, wat een flexibeler organisatie zou kunnen betekenen. Voorbeeld is de nu 

tijdelijke aanstelling van een pastorale werkers, waar al enige ervaring mee is opgedaan. Indien 

deze ontwikkeling wordt doorgevoerd, zou dat op den duur voor meer pastorale aanstellingen 

kunnen gaan gelden. Dat betekent wel een cultuuromslag, waarover overleg in het 

Arbeidsvoorwaardenoverleg nodig is. Bij tijdelijke aanstellingen geldt in ieder geval dat er 

degelijke afspraken bij het begin van de aanstelling worden gemaakt over de doelstellingen en 

dat er duidelijke evaluatiemomenten worden afgesproken.  

o Arbeidsverhouding:  het bestuur wil in het verlengde van het vorige gericht nadenken over de 

arbeidsrechtelijke kant van de aanstellingen (zelfstandigen en de pseudowerknemers). De  

laatste categorie begint steeds meer trekken van een dienstverband te krijgen en de vraag is of 

dat niet te prefereren zou zijn. Ook dat vraagt om een cultuuromslag en dus om draagvlak en het 

bezien van de ecclesiologische aspecten (geestelijken komen dan in dienst van de OKK 

Nederland).  Voor de verkenning wordt een werkgroepje gevormd.  Uitvoeringstijd: 2012. 

• Opbouwwerk:  voor de parochies van het aartsbisdom wordt een ontmoetingsdag georganiseerd op 2 

juni 2012. De bedoelding is dat zoveel mogelijk parochianen aan deze dag deelnemen. De dag zal in het 

teken staan van de parochieopbouw maar wordt toch vooral een feest van samenzijn en ‘samen geloven’. 
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• Fonds: het is de bedoelding van het Collegiaal Bestuur om eind 2011 werk te maken van het opzetten van 

een ‘fonds voor kerkopbouw’, waarin gelden worden bijeen gebracht die specifiek ingezet zullen worden 

voor nieuwe initiatieven, die onmiddellijk te maken hebben met de uitbouw van bestaande of nieuwe 

parochies.  

• Convocatoren/regio’s: de intensivering is in gang gezet, waarbij de kerkopbouw uitdrukkelijk op de 

agenda staat. 

• Diasporadag: is inmiddels vervangen door een kerkopbouwdag voor kerkbesturen in het aartsbisdom. In 

Haarlem is ook sprake van een bisdomdag op dit gebied. 

• Onderlinge collegialiteit: de Utrechtse geestelijkheid heeft meerdere extra bijeenkomsten belegd om 

hieraan te werken met behulp van expert van buiten. Hierbij werd ook de procedure bij 

pastoorsbenoemingen aan de orde gesteld. 

• Rituelenservice: hier is over gesproken in de Provinciale Synode, het voorstel van de tarieven zal worden 

afgemaakt.  De theorie zal nog ter sprake moet komen bij de Cie Geloof en Kerkorde. Afronden 2012.  

• Herderlijke Brief:  de bisschoppen hebben zich voorgenomen een herderlijke brief te schrijven over de 

roeping van oud-katholieken in de samenleving. Publicatie van de brief staat gepland voor 2014. 

 

2. Pastoraal Fonds: 

• Financiering Projectaanstellingen: de Thesaurier bereidt dit voor. Afronden najaar 2011. 

 

3. Categoriaal Pastoraat: 

• Kerkelijke zending en bisschoppelijke aandacht:  nog in stadium van overleg. Afronden najaar 2011. 

• Overleg categoriale pastores: wordt per bisdom opgepakt.  Op zijn laatst in 2012. 

 

4. Ledenservice: 

• Notitie aanpak leden: hieraan is nog niets gedaan. Gepland voor najaar 2011.  

• Site aanmelding vriend: voorgenomen najaar 2011.   

• Kerkdag regionaal of landelijk:  in het bisdom Haarlem is voor 2012 een dergelijke dag voorzien.  

• Leer en leven:  de herziening van deze uitgave wordt voorbereid, niet te verwachten voor 2013. 

 

5. Liturgie:      

• Prioritering:  Het overleg met de commissie voor de Liturgie door de bisschoppen is geweest, er wordt nu 

gewerkt aan de diverse openstaande zaken. De herziening van de uitvaartliturgie krijgt de voorrang in de 

werkzaamheden van de Commissie voor de Liturgie. De bisschoppen verwachten in 2012 een voorstel.   

• Lezingenproject:  het tijdens  de vorige synode aangekondigde lezingenproject blijkt dermate omvangrijk, 

dat de werkgroep zich niet in staat acht de gesteld termijnen te halen. Daarom werd besloten dit project 

te stoppen en voorlopig verder te werken met het bestaande lectionarium. 

• Gezangboek: besloten is met de herziening geen haast te maken; in de agendering opgenomen voor 

2013.  

• Overigen:  tijdens de Provinciale Synode van de geestelijken werd de kinderzegen geëvalueerd. Alleen op 

enkele plekken in het aartsbisdom wordt deze zegen gepraktiseerd en naar aanleiding van de positieve 

ervaringen aldaar werd besloten de mogelijkheid tot kinderzegen te handhaven. 

 

6. Seminarie: 

• Onderzoeksprogramma:  het Collegiaal Bestuur wil aandacht vragen voor het element  van “Oud-

Katholiek Kenniscentrum’;  de opleiding staat toch voor een breder ideaal dan alleen de specifieke 

ambtsopleiding.  Hierover zal met het college van docenten en het curatorium worden overlegd. Het 

moet ook haalbaar zijn binnen de huidige aanstellingen naast het vele, dat de Universiteit al vraagt.  

• Aantrekken brede groep studenten: dat wordt in feite wel gerealiseerd. 

• Relatie OKKN en Seminarie:  vastgelegd in herzien Statuut van de Stichting O.K. Seminarie, het laatste 

onderwerp dat in behandeling is,  is de regeling van de detachering van docenten.   
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7. Organisatie:  

• Toekomstige organisatie Biss. Bureau:  begin november 2011 wordt een eerste overleg gehouden over 

de toekomstige taken van het bisschoppelijk bureau en de personele consequenties hiervan in 2014.  

• Organisatie en werkwijze bisdommen: de Provinciale Synode heeft zich in het voorjaar gebogen over dit 

onderwerp. Hierbij werd ingezet op het begrip collegialiteit. Er komt een discussiestuk voor het 

aartsbisdom waarin ook het begrip kerkprovincie aandacht krijgt. Bij de opstelling zal de medewerking 

van prof. dr. J.J. Hallebeek worden gevraagd.  Voorzien voor 1 februari 2012. 

• Continueren samenwerking Presidium:  de open samenwerking tussen Collegiaal Bestuur en Presidium 

synode wordt graag gecontinueerd. 

 

8. Personeelsbeleidsplan:  

• Gedragsregels: voor de bisschoppen ligt de taak het commentaar van de Commissie voor het Kerkrecht 

op de bestaande regeling te bespreken met de geestelijkheid. Dit zal in 2012 uiterlijk plaats vinden.  

• Aanstellingen: zie ook hetgeen vermeld is onder punt 1.  

 

9. Vorming en toerusting:  

• Aanbod uitgewerkt gespreksaanbod: dit aanbod is door de werkgroep V&T gerealiseerd en op de website 

te vinden. Het aanbod wordt nog verder aangevuld. 

• Cursus inleiding OKK:  de bewerking van het Zwitserse voorbeeld is eveneens gereed en toegevoegd aan 

het aanbod op de website. 

• Gastheren en – vrouwen:  de bijeenkomst werd noodgedwongen verdaagd tot september 2011. 

• Inhoudelijk materiaal:  Herderlijke brief (zie eerder), het boekje Oud- en nieuw-katholiek van de hand van 

bisschop Vercammen is verschenen. Op basis daarvan heeft de Werkgroep Sint Willibrord een 

meerdaagse bijeenkomst belegd.  

• Toerusting Liturgie: voorgesteld wordt hiervoor een van de betrokken docenten te vragen.  

• Coördinatie: de coördinatie van de werkgroep ligt in de handen van mw. J. Kolkman. 

• Aanbod in sterke tijden:  de uitgave van een vastenboekje 2012 is al in een gevorderd stadium, deze 

uitgave zal breed oecumenisch worden uitgezet. Daarnaast wordt melding gemaakt van de vertaling van 

het boek van aartsbisschop Rowan Williams ‘Tokens of Trust’ die onder handen is en waarvoor een 

uitgever is gevonden. 

 

10. Publiciteit:  

• Webshop en boekhuis: er is voorlopig een vrijwilliger gevonden om de werkzaamheden van de webshop 

te verrichten.  

• Websites: in 2011 is er opnieuw een trainingssessie gehouden voor de webmasters van de parochiesites, 

aan de orde kwamen met name de meer geavanceerde toepassingen. Beginnende webmasters worden 

gecoacht door de secretaris van het bureau of dhr. van Maaren.    

• Foldermateriaal: aan de vernieuwde versie folder OKKN wordt gewerkt.    

• Boeken OKKN:  zie onder vorming en toerusting.   

• Blad De Oud-Katholiek:  de redactie bereidt een lezersonderzoek voor, wat in de eerste helft van 2012 zal 

plaats vinden.  

• Nota Publiciteit:  de bisschop van Haarlem ontwerpt samen met de secretaris een nota publiciteit,  

waarin zowel het uitgavenbeleid als de nieuwe sociale media aan bod komen. Tijdsplanning: 2012. 

 

11. Jeugdpastoraat: 

• Jeugdpastor: het werk wordt systematisch geïnventariseerd, evenals het effect. De relatie met het 

kampwerk is sterk verbeterd. De genoemde taken worden uitgevoerd. 

• Landelijke jongerendag 2012: hier is nog geen concreet plan voor. 

• Batavia: eerder werd al melding gemaakt van de herstart van deze vereniging; de betrokkenheid van de 

pastores Münch en v.d. Velde wordt afgebouwd. 

• Catechese aanbod 16 jaar + : de commissie voor de catechese werkt hieraan. 
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• Internetaanbod catechese: aan deze opdracht is nog geen uitwerking gegeven. 

• Parochiecatecheten: de cursus van 2011 is in volle gang. 

• Eigen bezinningsmateriaal: kon in 2011 niet gerealiseerd worden, wel werd een initiatief van de 

jongerenpastor ontwikkeld gedurende de veertigdagentijd op de speciale jongerensite.  Het voornemen 

om ook ander materiaal uit te geven, wordt nu gerealiseerd in 2012. 

 

12.  Missie en diaconaat: 

• Samenwerking: zoals ook in het verslag gemeld, wordt de nieuwe vorm van samenwerking tussen de 

Missie Sint Paulus en de SIOH- diaconaal bureau geëffectueerd met ingang van 2012.  

• Fundraising IFI e.a.:  in Amsterdam is een Filippijnse parochie opgericht , deze oecumenische parochie 

staat onder toezicht van de bisschop van Haarlem. Er is tevens een vereniging opgezet, waaraan de leden  

contributie gaan betalen.  

 

13.  Financieel en Materieel: 

• Handboek fundraising: drs. Smit werkt aan de definitieve vorm van het handboek. 

• Vermogensbeheer:  verwezen wordt naar het jaarverslag en de toelichting op de begroting.  

• Gebouwenbeheer:  verwezen wordt naar de aparte notitie van het Collegiaal Bestuur, die behandeld 

wordt bij punt 5 van deze agenda.  

 
 

Ingekomen verslagen van commissies e.d.  Een aantal commissies en verenigingen publiceert zelf 

een verslag (bijv. De Vrouwenbond) waar naar wordt verwezen.  Enkele verslagen zijn wat ingekort. 

 

Jaarverslag Jongerenpastoraat april 2010 - juni 2011 

Het afgelopen jaar was het tweede jaar dat ik als jongerenpastor aan het werk ben geweest. In dit jaar heb ik de 

werkzaamheden die ik vorig jaar ben gestart voortgezet en uitgebouwd.  

Afgelopen november heb ik een dochter gekregen.  Door mijn zwangerschap liep het jaar iets anders dan in eerste 

instantie gepland. Toch hebben de belangrijkste dingen van dit werkjaar allemaal doorgang kunnen vinden, mede 

dankzij de hulp van Angela Berben, die de organisatie rond de Taizé-ontmoeting en de Kinderkerkdag in mijn 

zwangerschapsverlof van mij over nam. 

Gebruikmakend van dezelfde categorieën als in het vorige jaarverslag (naar aanleiding van de doelen in de 

beleidsnota) geef ik hieronder aan hoe het met de werkzaamheden staat. 

Opzetten van een landelijk netwerk voor oud-katholieke jongeren, met nadruk op 12 tot 17 jarigen 

De website van/voor de oud-katholieke jongeren loopt redelijk goed. Het bezoekersaantal is niet erg groot maar 

wel stabiel (30/40 bezoekers per dag). Bij bijzondere gelegenheden (Kerst, Pasen, Zomerfeest, Jongerendag, 

Volleybaltoernooi), zie je dat er vaker op de site wordt gekeken (70 bezoekers). In die zin kun je zeggen dat de site 

zijn werk doet als punt voor informatie en verspreiding van nieuws en activiteiten. 

Wat ik erg leuk vind is dat er sinds afgelopen zomer een weblog op de site staat dat door een aantal jongeren 

wordt geschreven (wat oudere en wat jongere jongeren). Om de drie weken schrijft een van hen een weblog dat 

op de site gezet wordt en dat direct zichtbaar is wanneer je de website bezoekt. Deze weblogs gaan over wat de 

jongeren op dat moment zelf bezig houdt. Ook dit jaar willen ze deze weblogs blijven schrijven, wat ik erg leuk 

vindt. 

 

Met Pasen is er een groot vastenproject voor jongeren op de website verschenen, VT-40. Elke dag was er een 

nieuwe pagina VT-40 met teksten, filmpjes en opdrachten in het kader van de veertigdagentijd en de 

voorbereiding op Pasen. Hier is, zowel door jongeren als door volwassenen, positief op gereageerd. Ook was er de 

mogelijkheid om je in te schrijven om de VT-40 elke dag per mail te ontvangen. Ongeveer 25 mensen hebben dat 

gedaan. Dit zijn half volwassenen/half  jongeren, met in elk geval drie mensen van buiten de kerk. 

De vraagbaak en de rubriek wat/hoe is oud-katholiek ben ik nog niet aan toe gekomen, maar dat zit in de planning 

om per september te starten. 
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Persoonlijk contact met jongeren 

Persoonlijk contact met jongeren blijft moeilijk, maar ik merk dat ik op de plekken waar ik jongeren ontmoet 

(zomerkampen, zomerfeest en jongerendag, bij catechese of lering en op de volleybaldag) wel goed contact heb 

met de jongeren en ze me ook herkennen. Ik probeer deze contacten in stand te houden en uit te breiden. 

Door mijn zwangerschap van afgelopen jaar is het Rondje van de Zaak nog niet begonnen, maar daar start ik begin 

juli mee en zal ik tot eind oktober mee doorgaan. 

Een andere manier waarop ik op dit moment de contacten met een aantal jongeren onderhoud is via Facebook. Dit 

zijn dan met name de wat oudere jongeren (14+). Hyves gebruik ik ook wel, maar dat werkt toch minder prettig. 

Organiseren van een landelijk c.q. regionaal aanbod van jeugdpastorale activiteiten 

Vastenproject 

In eerste instantie was het de bedoeling om dit voorjaar een vastenboekje voor jongeren uit te geven. Doordat ik 

in mijn zwangerschapsverlof hier niet aan kon werken en de communicatie hierover met degene die dit project van 

mij over zou nemen niet optimaal was, bleek toen ik weer aan de slag ging eind januari er nog niets terecht te zijn 

gekomen van het vastenboekje. Het was toen te laat om het nog voor elkaar te krijgen voor Aswoensdag. Daarom 

heb ik besloten er een internetproject van te maken. Dit heeft goed uitgepakt. Het VT-40 project was veel werk, 

maar werd wel erg leuk en werd goed gewaardeerd (zie hierboven bij website voor meer hierover). Voor volgend 

jaar wil ik wederom een vastenproject/annex boekje voor jongeren aanbieden. De precieze vorm moet nog over 

nagedacht worden 

Jongerenreis naar Zürich 

Afgelopen zomer was het oud-katholieken congres in Zurich. Voor de Nederlandse jongeren heb ik daar het 

jongerenprogramma verzorgd. Er bleek in de organisatie van het congres geen jongerenprogramma te zijn 

voorzien en ook de Duitse en Zwitserse jongerenwerkers wilden geen programma opzetten. Daarom heb ik toen 

een programma gemaakt voor de Nederlandse jongeren die mee wilden naar het congres, met de mogelijkheid 

voor andere jongeren om daar bij aan te sluiten. Vanuit Nederlands (en Belgie) hebben er 8 jongeren meegedaan. 

Ter plekke sloten zich nog een Pools en een Zwitsers meisje aan. De begeleiding bestond uit Robin Voorn, Jillis van 

Maaren en mijzelf. We hebben overnacht in een scoutinghuis in Zurich en we hebben deels meegedraaid met het 

‘grote’-congresprogramma en deels ons eigen programma verzorgd. Het was erg jammer dat er zo weinig 

aandacht was voor jongeren in de congresorganisatie. Desondanks is het voor de jongeren een leuk congres 

geweest omdat we in staat waren ons eigen programma te maken. 

Met de groep die mee is gegaan naar het congres hou ik contact. Vorige maand heb ik een reünie georganiseerd 

waarbij iedereen ook aanwezig was (de Nederlandse en Belgische jongeren dan). De jongeren zijn vastbesloten te 

helpen bij de organisatie van het volgende congres, dat in Nederland plaatsvindt. Erg positief! 

Zeilweekend 

Afgelopen september is voor de eerste keer het zeilweekend georganiseerd. In samenwerking met Joost Hoetjes 

van de kampleiding heb ik een weekend georganiseerd op een zeilschip op het IJsselmeer. Dit weekend is bedoeld 

ter ontspanning en om een positieve ervaring te zijn voor jongeren van 12 t/m 18 en dan met name voor de 

jongeren in onze kerk die wel zo’n weekend kunnen gebruiken. Hetzij omdat ze zo’n weekend normaal niet kunnen 

betalen, hetzij omdat ze een moeilijke tijd hebben of hebben gehad. Het weekend werd gesubsidieerd door de 

parochies en door fondsen. Er hebben 13 kinderen meegedaan op het weekend en zij hebben het als zeer positief 

ervaren. 

Komende september zal het zeilweekend voor de tweede maal plaatsvinden. Ditmaal kost het 75,- met de 

mogelijkheid een cheque te geven aan de kinderen die ‘’gesponsord” moeten worden (om welke reden dan ook). 

Met die cheque kan het weekend dan betaald worden waardoor het kind niet hoeft te betalen. Op dit moment zijn 

er dertien aanmeldingen, maar de inschrijftermijn loopt nog. 

Zomerfeest 

Het Zomerfeest van afgelopen jaar was een groot succes. Er waren veel kinderen (33) en 17 ouders die ’s avonds 

nog mee kwamen barbecueën. De dag vond plaats in Baarn, op het terrein van het Scoutingcentrum Buitenzorg. 

Het thema was ‘vuur’. Rondom dit thema zijn we zowel catechetisch als ontspannend bezig geweest. 
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Het Zomerfeest 2011 vond afgelopen zondag, 19 juni plaats, en had als thema ‘Iedereen is van de wereld’. Voor dit 

feest hadden zich 30 kinderen aangemeld. Het feest vond plaats in recreatiegebied Zeumeren in Voorthuizen. Voor 

dit terrein was gekozen omdat de scoutinghuizen ea. op deze dag niet beschikbaar waren en het terrein in 

Zeumeren erg geschikt is om de hele dag spellen ea te doen.  

Helaas was het afgelopen zondag zodanig nat en winderig dat uiteindelijk het Zomerfeest afgelast moest worden, 

ondanks de geleende tenten van de kampleiding. Het terrein was zo nat dat je tot over de enkels in het 

water/modder stond. Gelukkig konden we de meeste kinderen ’s ochtends thuis nog bereiken. Met de kinderen 

die we niet konden bereiken en die dus toch kwamen zijn we naar een overdekte speeltuin op het zelfde terrein 

gegaan waar we alsnog een leuke dag hebben beleefd. 

In de voorbereiding van het Zomerfeest 2011 liep ik er tegenaan dat het Zomerfeest organiseren officieel op het 

bordje van de catechesecommissie ligt en dat het in die commissie tot mijn taak behoort. Dat is op zich niet erg, 

want ik vind het leuk om te organiseren. Maar het lukt me niet om medewerking van de parochies te krijgen in het 

organiseren van de dag, terwijl het toch een dag is die bedoeld is voor de kinderen van de parochies. En het is voor 

mij alleen wel heel veel werk. Uiteindelijk lukte het wel, binnen mijn eigen netwerk van mensen, om hulp te krijgen 

op de dag zelf, maar eigenlijk moet dit gestructureerder. Daarom wil ik voorstellen aan de parochies in Utrecht om 

het Zomerfeest zo te organiseren als de jongerendag in Haarlem; namelijk per jaar een andere parochie die 

verantwoordelijk is voor de organisatie, in samenwerking met mij als jongerenpastor. 

Meewerken en ondersteunen van andere pastores 

In contact blijven:  doormiddel van deelname aan activiteiten in de verschillende parochies en het af en toe 

deelnemen aan de pastoresvergaderingen in beide bisdommen blijf ik in contact.  

Jongerendag Haarlem: dit jaar vindt de jongerendag van het bisdom Haarlem plaats in Alkmaar. De organisatie 

hiervan is al gestart toen ik nog met zwangerschapsverlof was, maar ik heb me hier later bij aangesloten. Het leuke 

van de dag is dat de jongeren van Alkmaar (13-16 jaar) het programma van de dag grotendeels hebben bedacht en 

georganiseerd. Deze dag vindt aankomend weekend (25 juni) plaats. 

Pastorale ondersteuning van het kampwerk 

Bij allebei de kampen ben ik vorig jaar een dag geweest. Op het landkamp heb ik ook het ‘oud-katholieke uur’ 

verzorgd. Dit verliep goed en de reacties van zowel kampkinderen als kampleiding was erg positief.  

Dit jaar heb ik op het tweede kampleidersweekend op verzoek van de kampleiding een presentatie gegeven over 

autisme en andere gedrags- en persoonlijkheidsproblemen bij kinderen. Dit jaar zal ik op beide kampen een ‘oud-

katholiek uurtje’ verzorgen. Op het ZAK is er heel lang niet zo iets geweest, dus ik ben erg benieuwd hoe dat zal 

gaan. 

Het contact met de kampleiding is goed, zowel in de vergaderingen als tussendoor. Samen met Joost Hoetjes van 

de kampleiding organiseer ik het zeilweekend. Positief vind ik ook dat ik direct de tenten kon lenen van de 

kampleiding voor het Zomerfeest.  

Ondersteuning van de catechesecommissie 

Kinderkerkdag: afgelopen januari heeft wederom de kinderkerkdag plaatsgevonden. Angela Berben heeft deze in 

mijn zwangerschapsverlof georganiseerd. Thema van dit jaar was ‘Bidden met kinderen’. Jeugdwerkbureau Lava 

heeft hier een workshop over gegeven wat positief gewaardeerd werd. 

Er waren weinig deelnemers. Deze waren echter wel positief over de dag. De volgende kinderkerkdag zal in januari 

2012 in Egmond zijn.  

Catechesemateriaal voor 15+:  er is een weekend voor 16plussers georganiseerd in oktober. Op dit weekend wordt 

met de jongeren gebrainstormd over welke vorm van catechese voor hen aansprekend en haalbaar is. Dit weekend 

zal plaatsvinden in Egmond onder de naam ’24 uur met…’ 

Catechetencursus:  de catechetencursus loopt op dit moment. Er zijn 8 deelnemers (de negende zegde vlak voor 

het begin wegens ziekte af). De cursus verloopt tot nu toe goed, de deelnemers zijn gemotiveerd. 10 december is 

de laatste bijeenkomst. 

Overig 

Taizé:  in december vond de jaarlijkse Europese Taizé-ontmoeting plaats. Angela Berben heeft tijdens mijn 
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zwangerschap de oud-katholieke jongeren begeleidt in en naar Rotterdam en heeft met hen ook meegeholpen in 

de voorbereiding van de ontmoeting.  

OOAOO:  in januari vond de overlegdag van het OOAOO plaats met als thema jongerenwerk in de kerk. Namens 

het jongerenwerk in de OKKN heb ik daar een presentatie gehouden en heb ik Toon Renssen uit Voorburg 

meegenomen om als jongere van de OKKN iets te vertellen. Het was een positieve dag. 

Jutta Eilander, juni 2011 

Commissie voor het Kerkrecht 

Algemeen 

De commissie nam in het verslagjaar afscheid van prof. dr. A.K.H. Berlis onder dankzegging voor haar inzet en 

deskundigheid. Over de invulling van de ontstane vacature vind overleg plaats. De commissie is nu als volgt 

samengesteld: mr. E.A. Maan (voorzitter), mr. A.A. Snijders (secretaris), mr. P. de Bruin (lid), prof. mr. J.J. Hallebeek 

en mr. V.P. Schulze (lid). 

Overleg 

Vergaderingen vonden in 2010 niet plaats, aangezien het overleg geheel via telefoon en computer verliep. 

Advisering 

Advies werd hoofdzakelijk uitgebracht ten aanzien van op te stellen dan wel te wijzigen statuten. Zo werd 

geadviseerd het Statuut te wijzigen vanwege de zogeheten ANBI-regeling. Ook werd een concept-statuut 

aangeleverd voor een stichting die het belang van het kerkcomplex in Oudewater behartigt. Tot slot werden nog 

tegen het licht gehouden de beoogde statutenwijzing van de Stichting Oud-Katholiek Seminarie en die van het 

luchthavenpastoraat op Schiphol, waar de Anglicaanse Kerk met de Oud Katholieke Kerk gaat samenwerken. 

Voorts werd advies uitgebracht met betrekking tot een achterstallige rekening van een parochie en de verhuur van 

ruimte in het voormalige Seminariegebouw. 

Jaarverslag 2010 van de Financiële Raad 

 

De Raad bestaat uit een voorzitter, secretaris, bouwkundig adviseur (met 2 secondanten) en 3 controleurs. Bij de 

meeste vergaderingen zijn de Thesaurier Generaal en een lid van het Collegiaal Bestuur aanwezig voor het 

uitwisselen van de noodzakelijke informatie om zo tot een goede afweging van de adviezen te kunnen komen. Bij 

het agendapunt subsidieaanvragen is sinds 2009 ook een vertegenwoordiger van de ORKA, de subsidieverstrekker, 

aanwezig om reeds in een vroegtijdig stadium betrokken te zijn bij het tot stand komen van de advisering aan het 

Collegiaal Bestuur. 

 

De Raad is in 2010 gewijzigd m.b.t. de personele bezetting. We hebben in september afscheid genomen van de 

secondant van de bouwkundig adviseur Jan Gouda, die zich zeer veel jaren ingezet heeft voor de Fin. Raad. Hij is 

opgevolgd door Eric Overtoom. 

 

In 2010 is de Raad vijf keer bij elkaar gekomen. In deze vergaderingen werden de aanvragen voor subsidies van 

parochies besproken en van advies voorzien voor het Collegiaal Bestuur. Daarnaast werden de controles van de 

boekhoudingen van parochies gepland en indien nodig geagendeerd. De bouwkundige adviezen -noodzakelijk om 

tot een verantwoorde afweging van een advies te komen bij de subsidieaanvragen- werden eveneens in de 

vergaderingen besproken. De jaarrekeningen en de begrotingen van de parochies, de Stichtingen en Verenigingen 

werden door de controleurs van advies voorzien voor het Collegiaal Bestuur. Naast de controles is een niet 

onbelangrijk aspect van het werk van de controleurs om de parochies en de Stichtingen en Verenigingen te 

adviseren bij het financiële werk. Dit gebeurt vooral bij de controles in de parochies, maar ook n.a.v. de 

jaarrekeningen. 

 

De bouwkundig adviseur heeft advies uitgebracht aan het CB over (ver)bouw- en onderhoudsplannen of 

subsidieaanvragen van de parochies:  Amersfoort, Delft, Egmond, Haarlem en Rotterdam. 

Indien nodig zijn de parochies bezocht of is er contact geweest via de telefoon of e-mail. 

De 2 controleurs ( van ieder bisdom één) hebben naast de controle van de jaarrekeningen en de begrotingen van 

de parochies van hun bisdom, de boekhouding van een aantal parochies ter plaatse gecontroleerd 
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De controleur van de stichtingen en verenigingen heeft de jaarrekeningen over 2009 ( soms nog daarvoor) en de 

begrotingen voor 2010 en 2011 gecontroleerd. Hij doet dit van de stichtingen en verenigingen, die hun 

jaarrekening en begrotingen opsturen ter goedkeuring of ter informatie aan het Collegiaal Bestuur. Na incidenteel 

nog aanvullende informatie te hebben ingewonnen zijn ze voorzien van een advies ter afhandeling doorgestuurd. 

 

Daarnaast heeft de Raad in november overleg gehad met het CB over financiële aangelegenheden betreffende de 

kerk in het algemeen, een aantal parochies in het bijzonder en de bezetting van de Raad. 

 

De Raad bestond in 2010 uit: Verena Schulze (voorzitter), Ineke Arentzen-Soetekouw (controleur bisdom Utrecht), 

Johan van der Laan (controleurs bisdom Haarlem), Laurens de Reus (controleur Stichtingen en Verenigingen), 

Victor Scheijde ( bouwkundig adviseur) en Focko Plantinga (secretaris). Daarnaast kon er voor bouwkundige zaken 

incidenteel een beroep gedaan worden op Eric Overtoom en Leen Krook. 

 

Missie Sint Paulus 

De Bisschoppelijke Commissie Missie Sint Paulus heeft als opdracht de verbreiding van het Evangelie, buiten 

Nederland, te realiseren, door hulp te verlenen bij de opbouw en uitbreiding van lokale kerkgemeenschappen. 

Daartoe ondersteunt zij verschillende projecten in Europa, Afrika en Azië. Zij werkt daarbij ook samen met andere 

OK organisaties en met de Anglicaanse gemeenschap. 

In 2010 werd in het voorjaar ruim € 4.200,-- ingezameld voor het Bisdom Luweero in Oeganda. Dit bedrag is 

gebruikt om mensen op te leiden die het kinderkerkwerk en jeugdwerk opzetten, om materiaal voor dit doel te 

ontwikkelen en tevens voor de opleiding van lekenpriesters.  

De najaarsactie heeft bijna € 4.600,-- opgebracht en is overgemaakt naar het project GADRA (sociaal werk in 

Grahamstown) in Zuid-Afrika ten behoeve van blinden en slechtzienden. Van dit geld zijn niet alleen computers 

aangeschaft, maar ook een wateropvangtank om groenten te kunnen verbouwen, die o.a. gebruikt worden voor 

de voedselbanksoep. Verder zijn er van de opbrengst ‘sprekende’ horloges, peilaanwijzers voor (warme) drankjes 

en voor blinden aangepaste spelletjes van gekocht.   

De opbrengst van de Vastenactie 2010 van bijna € 12.000,-- is ten goede gekomen aan het Bethune House (Blijf-

van-mijn-lijf huis) in Hong Kong. Hier worden Filippijnse, Indonesische, Indiase en andere Aziatische vrouwen 

opgevangen, die in Hong Kong huishoudelijk werk verrichten en aldaar in problemen zijn geraakt. De vrouwen 

krijgen juridische, psychologische en pastorale hulp, er is ook een mogelijkheid voor therapeutisch werk waarbij ze 

een ambacht leren en zij kunnen allerlei cursussen volgen zoals Bijbelstudie, ‘Vrouw en Gezondheid’, ‘Ken je 

rechten’, etc. 

Nadat de Missie een aantal jaren geleden in Bosnië-Herzegovina in O.K. Europees verband had meebetaald aan de 

bouw van een fors parochiecentrum in de (enige, maar wel) grote Oud-Katholieke parochie in Dubrave Donje 

betaalde de Missie in 2010 het salaris van een jongerenwerker, die zich bezig houdt met de opvang en stimulering 

van de werkeloze jeugd. Door zijn inzet is er de laatste jaren o.m. ook een jongerenkoor gekomen, werd de oude 

pastorie afgebroken, het terrein rond het kerkgebouw opgeknapt en werd het kerkgebouw volledig geschilderd.  

De projecten in Afrika zijn volop in ontwikkeling. Met name het project van bisschop Mark van Koevering in 

Mozambique is zelfs meer dan succesvol. Het Anglicaanse bisdom Niassa is zo hard gegroeid dat men van plan is 

dit op te splitsen in drie bisdommen. De priesteropleiding en lekentrainingen verlopen uiterst voorspoedig en de 

groei van nieuwe gelovigen is ronduit enorm.     

Enkele bestuursleden hebben in 2010 hun vakantie gecombineerd met een bezoek aan onze projecten. Zo heeft de 

voorzitter een bezoek gebracht aan de projecten in onze zusterkerk op de Filippijnen. Karen Dejonge heeft een 

aantal projecten in Egypte bezocht. Een verslag (met foto’s) van haar belevenissen is te lezen op de website 

www.missiesintpaulus.nl. Ook van alle overige projecten is daar een beschrijving te vinden. Verder zijn ook in 2010 

de Missie Zendingskalenders verkocht en verspreid.  

Het bestuur van de Missie Sint Paulus bestaat uit Drs.E.N.Sarot (voorzitter), Drs.L.J.Wagenaar (Vice-voorzitter), 

Mw.A.M.Folkers (secretaris), Dhr.T.v.Dam (penningmeester), Mw.K.Dejonge, Em.Past.J.Kamp, Mw.R.Rosier, 

dr.P.B.Smit en dhr.mr.R.Schmal (namens de Anglicaanse Kerk). Graag herinneren wij hier onze inmiddels overleden 

secretaris Sannie Jans, die door haar ziekte het secretariaat dat zij jarenlang met grote bevlogenheid en toewijding 

verzorgd heeft, uit handen moest geven.  

 

 



 24 

Commissie Korendag 

Betr.  uw vraag omtrent de rapportage van de aktiviteiten van de Korendagcommissie in 2010 het volgende: 

In 2010 zijn er geen activiteiten verder ontplooid, nadat we de ervaring hadden in 2009,  te Amsterdam in de 

Petrus en Pauluskerk, dat de belangstelling ondanks een goed programma tanend bleek. 

Net als het jaar ervoor, in 2009 te Amersfoort, komen er 'slechts' ca. 30 liefhebbers op af, geteld dan uit max. 5 

parochies. In 2009 levert Amersfoort dan +/- 7 mv., in 2010 is Egmond met 10 mv. aanwezig, en voor de rest is het 

dan een versnipperde opkomst. Sommige parochies zie je nooit, laat staan dat men de beleefdheid heeft om zich 

af te melden. Ik, 'spreek hier voor mezelf' constateer toch en zeker bloedarmoede, afgezien van ieder jaar een 

goed opgezet programma al dan niet met een thema. Dat laatste denken wij dan als commissie, o.g, Liesbeth 

Bultman en Hans de Rie. 

De voorlaatste vergadering van de Raad voor de Kerkmuziek heb ik dit ook ingebracht hier verder over na te 

denken en met nieuwe initiatieven te komen. Als vervolgens blijkt dat 'men' het verder niet zit zitten om een 

positiever plan te maken en daarmee een nieuwe kruisbestuiving op gang te brengen dan moet ik me daar helaas 

bij neer leggen. Er zou na de jongste vergadering van de 'Raad' een poging gedaan worden iets op te starten maar 

daar heb ik nog geen inititiatieven van gezien.  

Wat de organisten aangaat is  het duidelijk dat de OKOV op 12 november a.s. haar 30- jarig jubileum zal vieren te 

Hilversum, wat uiteraard een kerkmuzikaal karakter zal hebben. Voor dit programma, dat ca. een halve dag zal 

beslaan zijn inmiddels Bart Kleinsmit en Elly Bruining gepolst en hebben hun medewerking toegezegd. Zodra 

hieromtrent concreter gegevens bekend zijn zullen we dit rondschijven aan de betrokkenen. 

Jan G. Hille 

Stichting tot Behoud Cultureel Erfgoed van de Oud-Katholieke kerk 

Gebruik en betekenis van het kerkelijk kunstbezit 

Het gebruik 

Een van de belangrijke voorwaarden voor het bestaan van zoveel erfgoed is de vaststelling dat vele objecten nog 

steeds gebruikt worden (denk aan het zilveren vaatwerk, kandelaars, kelken. Dat geldt ook voor de textilia in de 

vorm van kerklinnen (vaak kant) en  van kazuifels die tot voorkort ( tot zo’n dertig jaar geleden- en soms tot op de 

huidige dag )  gedragen werden. Een voorbeeld hiervan is de koorkap van David van Bourgondië (…..) die in de 

permanente opstelling van museum het Catharijneconvent te zien is; maar daarnaast zijn er nog vele andere 

objecten die door hun ouderdom( sommige stukken gaan terug tot de 15e eeuw)  tot  de kerncollectie gerekend 

kunnen worden van wat er in Nederland op dit gebied aanwezig is.  

De betekenis 

Het bijzondere is nu dat een aantal voorwerpen in de gelovige traditie verhalen hebben meegekregen, te denken 

valt aan het schild en de friezen van  de koorkap van Musius( de biechtvader van Willem van Oranje) of aan het 

reiskazuifel van bisschop Dominicus Varlet die  na de dood  van bisschop Petrus Codde in 1709 voor de Utrechtse 

zetel een bisschop wijdde( Cornelis Steenhoven, 1723) . Dit kazuifel is bijvoorbeeld gedragen in 1969  door Marinus 

Kok, die toen als coadjutor van de aartsbisschop van Utrecht, de bisschopswijding ontving. Voor de oud-katholieke 

geloofsgemeenschap zijn deze voorwerpen levende tekenen van het overgeleverde geloof dat op de dag van 

vandaag bewaard is gebleven. Daaruit ook is het respect te verklaren om deze zaken te bewaren.  

Het rentmeesterschap 

Dat het om een uiterst kostbare collectie gaat is in dit opzicht bijzaak omdat het gebruik de waarde bepaalde. 

Echter, gezien het feit dat ook binnen de oud-Katholieke traditie het besef is gegroeid dat zij ook een 

verantwoordelijkheid heeft –juist vanwege de uniciteit – beleid te ontwikkelen om het erfgoed  adequaat te 

conserveren en te restaureren , is het van het grootste belang om een erfgoeddeskundige aan te stellen . Helaas 

moeten we namelijk  constateren dat  een behoorlijk deel van de collectie niet goed bewaard wordt als het gaat 

om geconditioneerde voorwaarden als bergruimte en klimaatbeheersing. 

Concreet 

De Stichting tot Behoud van het cultureel erfgoed is samen met het kerkbestuur van Utrecht  bezig geweest om de  

oude pastoriebibliotheek op een verantwoorde manier onder te brengen als onderdeel van de Oud-Katholieke 

boekencollectie die bewaard wordt in de Universiteitsbibliotheek van de RU van Utrecht. Een deel van de collectie, 
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6000 banden, waren zo verschimmeld dat deze eerst behandeld dienen te worden. Dat gebeurt nu, en na 

behandeling gaan ze naar de UB.  

In de toekomst hoopt de Stichting samen met de Commissie voor de Pretiosa  kerkbesturen bij de staan bij het 

conserveren van het hen toevertrouwde erfgoed. 

 

In het bestuur van de Stichting werken samen  Dr.Mieke van Zanten, Dr. Charlotte van Rappard- Boon, Prof.Dr. Jan 

Hallebeek, Drs.Henri Defoer, Mr.Leon Beghijn en can.Jan Kinneging. 

Jaarverslag Voorjaarskamp commissie 2010 (het 33
e
 voorjaarksamp) 

 

Met 19 kinderen, 20 tieners en 49 volwassenen streek het voorjaarskamp 2010 van 13 t/m 26 mei neer op een 

voor ons nieuw terrein; “Kampeerterrein Kuilerbos” te Elim (Drenthe).  

Het thema was dit jaar “Wereld(s)” en kwam op verschillende manieren tijdens het kamp naar voren.    

De opening begon als vanouds met een gebedsdienst, geleid door Hilde Romeijn, en daarna was de kennismaking.   

’s Middags was er in gemengde groepen een puzzeltocht door de mooie, bosrijke omgeving van Elim. De 

fotopuzzeltocht was dit jaar een extra uitdaging omdat de omgeving volledig nieuw was voor alle deelnemers en 

omdat er onderweg foto’s gemaakt moesten worden.  

‘S-avonds was er voor de kinderen en tieners een bosspel en moest elke groep hun tijdens de speurtocht gemaakte 

foto’s presenteren. Daarna was er in de dagtent en rond het kampvuur de gelegenheid om onder het genot van 

een drankje elkaar beter te leren kennen.  

Op vrijdag gaat het er voor iedereen altijd wat serieuzer aan toe. De volwassenen gingen met het thema aan het 

werk.  Ze kregen eerst een video te zien over de tien geboden waar ze in groepjes mee aan het werk gingen. 

Daarna gingen de ze in groepjes allemaal een gedeelte van de lunch voorbereiden. Het was een lunch met allemaal 

heerlijke wereldse gerechten en een prachtig gedekte tafel. Na de lunch gingen de volwassenen schilderen. Ieder 

maakte een eigen schilderij en ’s-avonds werden de achterliggende gedachtes bij de schilderijen besproken.  

De kinderen gingen indianen kleren, bijlen, tipi’s en andere indianen attributen maken. Tijdens de lunch gingen ze 

broodjesbakken boven het vuur.  

Ondertussen gingen de tieners praten over wereldse godsdiensten en ieder een eigen wereldbol maken met daar 

achter de gedachte hoe zij vonden dat de wereld eruit zou moeten zien. Deze werden allemaal prachtig en zijn na 

afloop als versiering in de dagtent gehangen. 

De kinderen gingen s’-middags verder met het indianendorp waarna ze verkleed als indianen in hun tipi’s mochten 

spelen. Voor de tieners was de planning dat we bij het strandje zouden gaan zwemmen, maar hier was het helaas 

te koud voor. Daarom met zijn allen in auto’s naar een zwembad in Hoogeveen.   

’s-Avonds was er een geweldige Frans Avond met Jeu de Boule competitie, franse wijn en stokbrood met heerlijke 

franse kaasjes. Iedereen deed fanatiek mee waardoor er een leuke competitie ontstond.   

Daarna tijd voor ontspanning; met een drankje rond het kampvuur en voor de tieners die er nog zin in hadden de 

dropping.   

Zaterdagochtend was het tijd om in groepjes de kolderavond voor te bereiden. Het thema was Songfestival gericht 

op het milieu; oftewel iedereen moest met zijn groepje een land vertegenwoordigen en uitbeelden hoe zij dachten 

dat de wereld verbeterd kon worden. 

’s Middags was er een vrije middag waarop iedereen zijn eigen gang kon gaan. Winkelen, de omgeving verkennen, 

naar het zwembad of rustig voor je tent een boek lezen.  Om vijf uur was iedereen terug op het kamp en had de 

keukenploeg een BBQ buffet klaarstaan. Na het avondeten was het tijd voor de kolderavond, songfestival met een 

echte jury. Elke groep had ontzettend zijn best gedaan en de optredens waren spetterend.  

Ook deze avond werd natuurlijk afgesloten met een knapperend kampvuur. 

Op zondagochtend hadden we een alternatieve eucharistie, voorgegaan en bedacht door Remco Robinson. 

Iedereen kon op zichzelf of in een groepje verschillende onderdelen afgaan zoals bv je zonden opschrijven en 

vervolgens in het kampvuur verbranden, je gebed opschrijven en in de wind ophangen en er werd afgesloten met 

een gezamenlijk gedeelte in de dagtent. Deze alternatieve eucharistieviering was heel erg geslaagd en werd door 

iedereen enthousiast ontvangen. Hierna lunchen en daarna werd het kamp met hulp van alle deelnemers weer 

afgebroken.   

Het was weer een geslaagd kamp met een goeie sfeer, bijna altijd mooi weer, tijd voor bezinning en een hoop 

gezelligheid.  
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Gelukkig konden we weer op bijdragen rekenen van de het Collegiaal Bestuur. Met dit structurele bedrag blijft 

deelname aan het voorjaarskamp voor een ieder betaalbaar en kunnen we de benodigde materialen aanschaffen. 

De keuken tent met inventaris kwam van de O.K Jeugdkampen en bleek ook nu weer een prachtige accommodatie. 

We zijn erg dankbaar voor de hulp van de keukenploeg, de zomerkampleiding en andere enthousiaste deelnemers. 

Voor de opbouw van alle grote tenten, vervoer materialen en hulp bij het programma zijn ze onmisbaar in het 

geheel.  

De commissie vergaderde 3 keer waarvan 1 keer een heel weekend in de buurt van het kampterrein. Dit 

vergaderweekend is zeer goed bevallen. In 2010 bestond de commissie uit: 

• Ingrid van Emmerik, voorzitter 

• Ingeborg Jans, secretaris  

• Ron Kennepohl, penningmeester 

• Marijan Korstanje 

• Mark van Emmerik 

• Brenda Ouwerkerk 

• Erna Kennepol 

• Anne de Rijk 

• Betsie Hallie 

 

We hebben inmiddels een aantal bestuurswisselingen gehad en het bestuur bestaat nu uit:   

• Ingeborg Jans, voorzitter 

• Ron Kennepohl, penningmeester 

• Anne de Rijk, notulist  

• Erna Kennepohl, deelnemers adiminstratie 

• Ingrid van Emmerik 

• Mark van Emmerik 

• Brenda Ouwerkerk 

• Betsie Hallie 

 

Onze plannen voor 2011 zijn om met Hemelvaart weer een succesvol voorjaarskamp op te zetten in Elim (Drente) 

met het thema “Symboliek”. 

Hilversum,  maart 2011 - Ingeborg Jans, voorzitter voorjaarskamp commissie 

Verslag St. voor Oud-Katholiek Jeugdwerk 

Overleg met Aartsbisschop 13 oktober 2010 

Gesproken over het verloop van de afgelopen kampen en het Sportweekend. 

1e kampleidersweekend 5 en 6 november 2010 

Voorbereidend werk met de gehele leidinggroep voor kampjaar 2010 in het Fort Penningsveer te 

Haarlemmerliede. Daarnaast kennismaking met de nieuwe kampleiding en teambuildingsactiviteiten. 

2e kampleidersweekend 11 en 12 februari 2011 

Verdere voorbereiding voor de kampen. Daarnaast heeft Jutta Eilander ons verteld over kinderen met adhd en 

autisme. 

 

Volleybaldag 25 april 2011 

Oud-Katholieke volleybaldag, dit jaar in Den Haag. Wij zullen wederom meedoen met twee teams. 

Overleg met Aartsbisschop 26 april 2011 

Bespreken van de afgelopen kampleidersweekend en de toekomst van de Oud-Katholieke Jeugdkampen. 
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3e kampleidersweekend 17, 18 en 19 juni 2011 

Voorbereidend werk met de leidinggroep die op Landkamp gaat in Nunspeet. De ZAKampleiding gaat 

hetzelfde weekend naar hun terrein in België. 

Materiaaldag 26 juni 2011 

Het nakijken, repareren en opruimen van het kampmateriaal in de opslag in Westbroek. 

Zeilkamp 29 juni t/m 3 juli 2011 

Landkamp 23 juli t/m 30 juli 2011 

ZAKamp  6 augustus t/m 13 augustus 2011 

Sportweekend 16, 17 en 18 september 2011 

 

Nabespreking/materiaaldag 10 en 11 september 2011 

Het nabespreken van het afgelopen kampjaar en de materiaaldag na de kampen. 
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5.  Notitie Gebouwen (aankoop, beheer en exploitatie) 
 

Aanleiding 

Iedere parochie zal kunnen beamen dat een eigen kerkgebouw zowel een lust als een last betekent. Het 

hebben van een “eigen huis’’, waarin al soms generaties gevierd, gerouwd en getrouwd wordt weegt in 

de regel wel op tegen de zorgen om gebouwen goed te onderhouden en zo goed mogelijk te 

exploiteren.  Een eigen kerkgebouw is identiteitsbepalend, de parochie kan zich kenbaar maken en 

belangstellenden ontvangen. 

 

Niet te ontkennen valt dat de zorg voor het behoud en beheer van gebouwen groter lijkt te worden, 

zeker wanneer het een monument betreft. De regelgeving is ingewikkeld en er zijn minder deskundige 

vrijwilligers voor dit werk beschikbaar. Vanuit een paar plekken is dan ook een regelrechte vraag om 

ondersteuning gekomen. Dat is ook de reden waarom het Collegiaal Bestuur al enige tijd de 

mogelijkheden verkent om te komen tot een centrale ondersteuning van het gebouwenbeheer.  

 

Kort na de jaarwisseling deed zich heel onverwacht zowel in Eindhoven als in Groningen de mogelijkheid 

voor om een goed centraal gelegen kerkgebouw aan te kopen. En voor beide parochies geldt dat zij al 

langer op zoek waren naar een meer permanent onderkomen en al een langer zwerfbestaan achter de 

rug hadden, van kloosterkapel naar ziekenhuiskapel, van de ene - later weer gesloten kerk- naar de 

andere. Niet de meest ideale omstandigheden om te bouwen aan een levende gemeente met 

uitstraling.  En dat terwijl de genoemde parochies de laatste jaren wel degelijk hebben laten zien te 

kunnen groeien. 

Gelet op de bovengeschetste zorg voor het beheer heeft het Collegiaal Bestuur besloten dat wanneer er 

tot koop besloten zou worden dit vanuit de landelijke kerk te regelen, maar wel met behulp van de 

eigen inspanning van de parochies om tot een gezonde exploitatie te komen.   

 

Financiering 

Dankzij de medewerking van de parochies Dordrecht en Den Haag, het Metropolitaan Kapittel van 

Utrecht en de Verenigde Weezen- en Brabantsche Kas, konden de aankopen van de kerkgebouwen in 

Eindhoven , Groningen en Hengelo (in een eerdere fase) gerealiseerd worden. De parochies en fondsen 

verstrekten leningen aan de kerk onder zachte voorwaarden en voor het grootste deel ook nog met een 

eerste rente- en aflossingsvrije periode. Dat laatste geeft hopelijk voldoende respijt om een gezonde 

exploitatie op te zetten.  

Het Collegiaal Bestuur besloot tevens, in overleg met de betrokken parochies, om een obligatielening uit 

te geven om alle gelovigen de mogelijkheid te bieden van hun solidariteit met de betreffende parochies 

blijk te geven. Geen investering om rijk van te worden, maar wel eentje die moreel en financieel 

ondersteunt. Het bestuur hoopt dat voor maximaal € 250.000 op deze lening wordt ingetekend. In 

oktober wordt hierover een folder uitgegeven. 

 

Gelet op het groeiende enthousiasme op de genoemde plekken, heeft het Collegiaal Bestuur er 

vertrouwen in dat de genomen beslissingen uiteindelijk goed zullen uitwerken.  

 

Beheer 

Het Collegiaal Bestuur besloot een Commissie Bebouwde Eigendommen op te zetten, die het gehele 

proces gaat begeleiden en tevens het beheer krijgt over het onroerend goed, dat al in eigendom was 

van de Oud-Katholieke Kerk van Nederland (zie hierna). Heel uitdrukkelijk is de mogelijkheid open 

gehouden dat ook andere parochies bij het ontbreken van expertise en menskracht het beheer van hun 

onroerend goed kunnen onderbrengen bij deze landelijke commissie.  De Commissie zal waar nodig 

gebruik maken van externe expertise op het gebied van beheer en onderhoud. 

 

 



 29

Beleidsvoornemen 

Het zij goed hier te vermelden dat ook voor de aankoop van de nieuwe kerkgebouwen binnen het 

bestuur al werd gesproken over het formuleren van een vestigingsbeleid, een beleid dat niet alleen gaat 

over aankopen van nieuwe gebouwen, maar ook kritisch kijkt naar de bestaande gebouwen. Dit beleid 

staat op de agenda van het bestuur en een notitie daarover is in voorbereiding. 

De complete financiële verantwoording zal met ingang van 2011 ook zichtbaar worden in de 

jaarrekening van de kerk.  

 

Financiële lasten: 

Deze cijfers zijn nog voorlopig omdat in Groningen nog wordt gerenoveerd en de baten nog niet in kaart 

kunnen worden gebracht en de obligatielening nog van start gaat. De voorlopige cijfers betreffen alleen 

de nieuwe aankopen. 

 

Twente:  aankoop en renovatie, lening opgenomen  € 280.000,- 

Eindhoven: aankoop, leningen opgenomen   € 550.000,- (incl. inboedel van 100.000) 

Groningen:  aankoop en renovatie, leningen   € 400.000,- 

 

Financieringslasten voor de Oud-Katholieke Kerk periode 2012 t/m 2014:   € 12.500 per jaar.  

Vanaf 2015 stijgen de lasten tot maximaal € 38.000 per jaar en dalen weer na 2022. Hopelijk houden de 

baten hiermee gelijke tred. 

Commissie Bebouwde Eigendommen: 

Samenstelling bij instelling: : F. Hubers (Thesaurier - vzt), J.V. Kinneging (Kapittel), E.C. Smit (CB). J.H. van 

der Laan (FR), L. de Reus (FR), V.P. Scheijde-Albers (FR) en E.M.P.P. Verhey (secr.). 

Reglement:    

1. De commissie heeft tot doel het Collegiaal Bestuur te adviseren en bij te staan in het beheer en exploitatie 

van het onroerend goed, dat de Oud-Katholieke Kerk van Nederland in eigendom heeft.   

2. Parochies, staties en andere oud-katholieke verbanden kunnen, na goedkeuring van het Collegiaal 

Bestuur, gebruik maken van de diensten van deze commissie. 

3. De taken van de commissie bestaan uit: 

• het toezicht houden op het onderhoud van het onroerend goed van de Oud-Katholieke Kerk van 

Nederland; 

• het, na instemming van het Collegiaal Bestuur, uitgeven van richtlijnen inzake de exploitatie van 

het onroerend goed en het adviseren bij en het controleren van de exploitatie;   

• het, na instemming van het Collegiaal Bestuur, verwerven van middelen ten dienste van de 

exploitatie en het onderhoud van het onroerend goed; 

• het toezicht houden op een correcte naleving van de door de OKKN aangegane verplichtingen ten 

opzichte van de eventuele geldverstrekkers. 

4. De leden van de commissie worden benoemd door het Collegiaal Bestuur voor een periode van vier jaar. 

5. De Thesaurier-Generaal is q.q. voorzitter van de commissie, als secretaris fungeert de  

secretaris van het Collegiaal Bestuur. 

6. De Commissie rapporteert jaarlijks aan het Collegiaal Bestuur en informeert het Bestuur doorlopend door 

het verstrekken van de notulen van de vergaderingen. 

Overzicht onroerend goed in eigendom van de OKKN 

• Gebouw Kon.Wilhelminalaan 3 en Sophialaan 18 te Amersfoort   

• Bovenwoningen Essenburgsingel 21B en 22Bte Rotterdam (in beheer bij vastgoedbedrijf) 
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• Woning in Oost-Souburg (pastorie Zeeland)     

• Kerkcomplex Hengelo     

• Kerkcomplex Eindhoven 

• Kerkcomplex met bovenwoning Groningen 

 

Het Collegiaal Bestuur, september 2011 

 


